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§ 1  Val av ordförande och vice ordförande för 2017 

Till ordförande för pensionärsrådet under 2017 utsågs Berit 

Johansson och till vice ordförande Christina Johansson. 

 

§ 2  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden onsdag den 25 januari. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 5 december 2016 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 3  Ärenden till nämndsammanträdet den 2 februari 

 

Ärende nr 3: Förutsättningar för motionsspår på Farstanäset 

samt i Majroskogen och Svedmyraskogen. Uppdrag från 

nämnden som svar på medborgarförslag 

Rådet nämnde att det kan bli problem med infart för bilar från 

Lingvägen in på Majrovägen eftersom det är en bussgrop där. 

 

Ärende nr 6: Uppföljning av Farstas kommunala hemtjänst 

Rådet ansåg att det är förskräckligt att det inte redan har införts 

arbetskläder. Rådet menade också att egenkontrollen bör bli bättre. 

 

Ärende nr 7: Så tyckte brukarna vid äldreomsorgens särskilda 

boenden 2016 

Rådet undrade hur Veckobo kan ha 100 procent nöjdhet på alla 

frågor som redovisas i tjänsteutlåtandet. Både rådet och 

förvaltningen konstaterade dock att Veckobo är ett litet och mycket 

populärt boende.  

 

Med tanke på rådets dåliga erfarenhet från en måltid i matsalen på 

Edö förra året (se protokoll från den 5 december, § 6) tackade 

man särskilt för informationen att det kommer att genomföras 

måltidsobservationer och att en dietist kommer att utbilda 

personalen.  
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Ärende nr 8: Så tyckte brukarna i äldreomsorgens 

dagverksamhet 2016 

Rådet undrade hur man får möjlighet att delta i dagverksamheten 

och fick svaret att även den verksamheten är biståndsbedömd, att 

man ansöker. Rådet hade inga synpunkter på ärendet. 

 

Ärende nr 10: Verksamhetschef enligt hälso- och sjukvårdslagen 

(HSL) 

Rådet funderade på om det följer en löneökning med det ökade 

ansvaret för de berörda enhetscheferna, men hade i övrigt inga 

synpunkter. 

 

Ärende nr 11: Nämndsammanträden och Medborgarforum i olika 

stadsdelar 2017 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 12: Stadsdelsnämndens webbsändningar 

Rådet ansåg att det är bra att sändningarna upphör. Pengarna kan 

istället läggas på äldreomsorgen eller föreningsstödet. 

 

Ärende nr 13: Ökad insyn i välfärden (SOU 2016:62). Svar på 

remiss från kommunstyrelsen 

Rådet tyckte att förslaget i betänkandet är bra. 

 

Ärende nr 17: Ny översiktsplan för Stockholms stad. Svar på 

remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet anslöt till förvaltningens skrivning om att Gubbängsfältet 

inte ska bebyggas. I Sköndal byggs det på ett okänsligt sätt, med 

höga hus mycket nära den nuvarande bebyggelsen. Tidigare 

planer på ett närsjukhus på Teliaområdet borde tas upp igen, med 

tanke på att dagens sjukhus får svårt att hantera den stora 

mängden inflyttade när Farsta får tusentals nya bostäder. 

Transporter kan bli svårt att hantera.  

 

Rådet uppskattade och instämde i förvaltningens avslutande 

kritik att äldres och funktionsnedsattas delaktighet i staden nämns 

mycket kort i remissmaterialet, och då endast gäller att fysisk 

aktivitet och tillgänglighet ska främjas. 
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Ärende nr 18: Detaljplan för del av fastigheten Gubbängen 1:1 m 

fl vid Tisdagsvägen i Hökarängen. Svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

Rådet undrade varför fastigheten heter Gubbängen när den ligger 

i Hökarängen. Man tyckte att det är bra att förvaltningen pekar på 

att kategorin ungdomsbostäder är otydlig. Förvaltningen lovade 

återkomma med ett svar om fastighetsbeteckningarna. 

 

Ärende nr 19: Detaljplan för område vid kvarteret Hökarboden i 

Hökarängen. Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 20: Detaljplan för fastigheten Sköndal 2:1 vid 

kvarteret Kaksmulan i Sköndal. Svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 21: Detaljplan för del av fastigheten Örby 4:1 vid 

Högdalen 1:2 i Högdalen och Fagersjö. Svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 22: Detaljplan för del av fastigheterna Bjurö 1 och 

Farsta 2:1 i Farsta strand. Svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 23: Ny detaljplan samt ändring av detaljplaner genom 

tillägg av fastighetsindelningsbestämmelser för delar av 

Gubbängen 1:1 i Hökarängen, Farsta och Fagersjö. Svar på 

remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 26: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 4 år 2016 

Rådet hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 27: Samverkansöverenskommelse mellan Polisen och 

stadsdelsförvaltningen 

Rådet hade inga synpunkter på ärendet men vill gärna ha ett 

besök av Polisen. 

 

Ärende nr 30: Hemlösa personer i Stockholms stad den 25 

september 2016. Rapport från socialnämnden 

Rådet undrade vad som egentligen menas med hemlös. 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson svarade att staden har en egen, 

bred definition. Man betraktas till exempel som hemlös när man 

kommer ut från en institution och inte har någonstans att bo. EU-

migranter ingår inte i statistiken. 

 

§ 4  Remiss som behandlas av nämnden den 9 mars: 

Principer och metoder för uppföljning och styrning 

inom äldreomsorgen 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson berättade att förvaltningen 

tycker att förslaget är bra, att det kommer att bidra till en mer 

samlad bedömning av verksamheter och hur de fungerar för 

brukarna. Rådet tyckte att det lät positivt. Man pekade dock på 

flera exempel på onödigt byråkratiskt och svårbegripligt språk i 

tjänsteutlåtandet från äldreförvaltningen. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

Som förvaltningen tidigare har berättat (se protokoll från den 5 

december förra året, § 2) genomför nämnd och förvaltning nu en 

ny medborgarbudget i Fagersjö, den här gången om aktivitets-

parken Måsen – se bilaga 1. Pensionärsrådet och rådet för 

funktionshinder-frågor fungerar som referensgrupp i detta arbete, 

för att få med så många perspektiv som möjligt i processen. Ett 

möte hålls för båda råden tisdag den 14 februari klockan 14.00, 

där förvaltningen kommer att berätta om resultatet av de två 

processmöten som då har hållits, den 28 januari och den 11 

februari. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor har efterlyst ett nytt möte med 

trafikkontoret för att kunna ta upp kvarstående brister på gator 

och torg i stadsdelsområdet. Pensionärsrådet inbjuds att delta, och 
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tackade ja till det. Mötet kommer preliminärt att hållas torsdag 

den 2 mars klockan 09.00. Förvaltningen återkommer med 

bekräftelse och information om lokal. 

 

Per-Ove Mattsson informerade helt kort om förvaltningens 

planering inför återtagandet av Veckobo vård- och omsorgs-

boende i egen regi från och med den 1 november i år, enligt 

nämndens beslut den 15 november förra året. Förvaltningen kan 

återkomma senare med mer information. 

 

§ 6  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

sammanträden och balanslistan över frågor, besök och liknande – 

se bilaga 2. 

 

Frågan om möjligheten för seniorer att äta i skolornas matsalar 

tycks vara omöjlig att få svar på – rådet låter den därför utgå. 

 

Christina Johansson berättade att en skrivelse från SPF Farsta om 

möjligheten att spela mattcurling i någon lämplig idrotts- eller 

gymnastikhall kommer att anmälas vid idrottsnämndens 

sammanträde den 31 januari. Rådet avvaktar resultatet av det och 

tar sedan ställning till hur kraven när det gäller boule och 

mattcurling ska drivas vidare. Frågorna är viktiga ur ett 

förebyggande hälso- och socialt perspektiv. 

 

§ 7  Övriga frågor  

Rådet har tidigare fått information om den demokrativecka som 

arrangeras i Farsta den 6-11 februari, och om möjligheten att 

ordna egna aktiviteter under veckan (se protokoll från den 5 

december förra året, § 2). Rådet avstår från den möjligheten men 

antecknade att ungdomsrådet och nämnden har ett gemensamt 

kvällsarrangemang på Tuben fredag den 10 februari.  

 

Stadsdelsnämnden har fått en skrivelse från PRO om den fortsatta 

utvecklingen av hemtjänst och äldreboenden – se bilaga 3. 

Skrivelsen innehåller ett antal frågor till nämnden och PRO vill 

att nämnden samråder med pensionärsrådet innan man svarar. 
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Eftersom rådet inte hann resonera om frågorna vid dagens 

förmöte bestämdes att skrivelsen istället tas upp vid rådets nästa 

sammanträde den 27 februari. Innan dess finns också möjlighet 

att ta upp den i respektive lokalförening. 

 

Vid Öppet forum före nämndsammanträdet den 15 december 

förra året ställde en besökare en fråga om hur seniorer hanterar 

ett kontantlöst samhälle. Förvaltningen lovade då ta med frågan 

till pensionärsrådet. Rådet pekade på att det kan finnas inkomst-

krav kopplade till vissa bankkort och att det kan innebära 

svårigheter att få den sortens bankkort. Bankernas avgifter för 

kontanthantering är ett annat problem, till exempel för föreningar 

som säljer kaffe med bröd vid sina sammankomster och sedan 

måste betala för att få pengarna insatta på sitt konto. Dessa och 

andra frågor drivs framför allt på nationell nivå av de 

rikstäckande pensionärsorganisationerna. 

 

Yvonne Algård berättade att hon varit på en otroligt fin 

föreställning på nya Kretsteatern på Fanfaren: Prata högre, Karin. 

Kretsteatern är Stadsteaterns initiativ att spela teater i förorten 

även vintertid. Urpremiären skedde på Fanfaren den 14 januari. 

Yvonne uppmanade å det varmaste alla att se föreställningen. 

 

Vid nästa sammanträde den 27 februari kommer rådet att 

fotograferas för en uppdatering av informationsfoldern. Vid det 

sammanträdet kommer rådet också att gå igenom 

kommunfullmäktiges instruktion, som beskriver rådets uppgifter 

och arbetsformer. Instruktionen delades ut vid dagens 

sammanträde. 

 

§ 8  Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 

 

 


